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The wizard Alder comes from Roke to the island of Gont in search of the Archmage,
Lord Sparrowhawk, once known as Ged. The man who was once the most powerful
wizard in the Islands now lives with his wife Tenar and their adopted daughter Tehanu.
Alder needs help: his beloved wife died and in his dreams she calls him to the land of
the dead - and now the dead are haunting him, begging for release. He can no longer
sleep, and the Wizards of Earthsea are worried. But there is more at stake than the
unquiet rest of one minor wizard: for the dragons of Earthsea have arisen, to reclaim
the lands that were once theirs. Only Tehanu, herself daughter of a dragon, can talk to
them; it may be that Alder's dreams hold the key to the salvation of Earthsea and all
the peoples who live there.
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评论

这个喜欢！全系列里就喜欢Tomb of Atun和这本了。

-----------------------------
地水火风的元素，像打嘴炮的对抗，地中海（Archipelago）的地图。感觉这是以古希
腊时代为背景的，看着跟冰火等以中世纪为背景的很不一样。然而我真没觉出这本有什
么好的，高潮段一般，又太絮叨了…

-----------------------------
结束了

-----------------------------
类似前面几本

-----------------------------
Why it all ends with division...

-----------------------------
The best of the whole cycle, tender n grand.

-----------------------------
好舍不得读完哦～All the characters and elements are woven together like magic. It is
bittersweet to see Ged growing up, growing old.

-----------------------------
哭得我……不知道是难过还是感动的眼泪，这一部的收束和融合简直太棒了，看到otak
，看到Ogion，Tenar曾经的古墓和Lebannen曾经走过的the dry
land，还有Tehanu是星星的名字，还有Lookfar，都觉得眼泪要冒起来。这种奇妙的被
修复和治愈但是又很难受的感觉啊，她太棒了

-----------------------------
随之，远处的风。
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书评

最后的最后，世界又回到了最初订盟的状态。
本来以为“地海”无非是一个给青少年看的大背景故事，大航海时代般的背景，法师，
巫师，女巫，中部富庶的大岛和东方贫瘠的野蛮岛屿，住在东方的龙，南海浮舟上的人
群，夏末的“长舞”。故事从少年雀鹰学习魔法的旅程开始，他获得了自...  
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